

2022 年 “暑期教师研修”
学习操作手册
【职教教师篇】

目 录

第一章 注册登录	3
1.1 专题页面	3
1.2 注册	5
1.3 登录	6
第二章 研修学习	7
2.1 研修时间	7
2.2 研修内容	7
2.3 研修课程	7
第三章 证书认证	9
3.1 学时认定	9
3.2 结业证书	9

第一章 注册登录

1.1 专题页面

登录方式一：请使用电脑端访问网址：www.smartedu.cn，在页面顶部的轮播图中，点击“暑期教师研修”轮播图，进入暑期教师研修专题网站。在暑期研修专题页，点击“职业教育”中的课程名称，进入职教暑期研修学习页面。



登录方式二：请使用电脑端访问-国家智慧教育职业教师能力提升中心-网址：

<https://teacher.vocational.smartedu.cn/h/subject/summer2022/>

The screenshot shows the homepage of the National Smart Education Vocational Teacher Ability Improvement Center. At the top, there is a navigation bar with the logo and name of the center. Below this is a large banner for the "2022 Summer Teacher Training Topic" featuring a female teacher avatar and a login prompt: "用户您好，您还未登录" (Hello user, you are not logged in) with a "登录" (Login) button and a link for "忘记密码?" (Forgot password?).

The main content area lists several training topics, each with an icon, title, description, and speaker information:

- 深入学习贯彻习近平总书记关于教育的重要论述** (Deeply study and implement the important speeches made by General Secretary Xi Jinping on education). Course description: This course is a compulsory course to guide teachers to deeply understand the determinative significance of "two independent" and enhance "four consciousness", firmly establish "four confidence", do "two maintenance", and fulfill the great mission of being a person of virtue, a person of merit, and a person of heart for the nation's education. Speaker: 杨晓慧. 2 courses.
- 师德典型引领** (Typical role models of teacher ethics). Course description: This course aims to guide teachers to learn from outstanding advanced role models, and play a leading and guiding role in promoting teacher ethics. Speaker: 专题片. 12 courses.
- 新时代教师职业行为十项准则** (Ten criteria for the professional conduct of teachers in the new era). Course description: This course focuses on the ten criteria for the professional conduct of teachers in the new era and related disciplinary measures, to fully understand and accurately grasp the criteria content, and let every teacher know and abide by them. Speaker: 刘伟, 姚金菊, 薛考亮. 3 courses.
- 心理健康问题的识别与处置** (Identification and disposal of mental health problems). Course description: Opening up mental health education is an important part of promoting the healthy growth of students' physical and mental health, and an inevitable requirement for comprehensive quality education. This course is aimed at common mental health problems, introducing identification methods and disposal methods, and improving teachers' mental health education ability. Speaker: 蔡延娟, 陶秀云, 李亦菲, 祝卓英, 陈树培. 8 courses.
- 家校协同育人** (Collaborative育人 between home and school). Course description: Home education is an important part of the national education system, the foundation and supplement of social and school education. This course is based on the interpretation of the "Law on the Promotion of Home Education", and aims to promote family, school, and social collaborative育人, and improve teachers' ability to cooperate with families in education. Speaker: 康朝红, 罗爽, 吴爱娟, 张爽, 闫咏梅, 李家成. 5 courses.
- 全国科学教育暑期学校** (National Summer School of Science Education). Course description: This course aims to help teachers broaden their scientific horizons, understand the development momentum of science and technology at home and abroad, grasp scientific research methods, inherit the spirit of scientists, and improve their scientific literacy and science education teaching ability. Speaker: 王玉田, 潘慧娟, 罗敏敏. 3 courses.
- 影视中的“国之大者”** ("Great Matters of the Nation" in Film and Television). Course description: This course is based on the film "The Great Hero", the TV series "The Great Hero", the documentary "China", and other historical and revolutionary materials, and aims to help teachers firmly establish their ideal beliefs, cherish their love for the motherland, and improve their high-quality teaching. Speaker: 专题片, 电视剧, 纪录片. 32 courses.
- 贯彻落实《职业教育法》** (Implementing the Vocational Education Law). Course description: Vocational education is an important part of the national education system and human resource development, and is an important way to cultivate diversified talents, inherit technical skills, and promote employment. This course is based on the interpretation and implementation of the "Law on the Promotion of Vocational Education", and aims to help teachers improve their teaching ability. Speaker: 宋芳, 王大泉, 陈子季, 曾天山, 程辉, 柯向荣. 13 courses.

At the bottom of the page, there is a footer with technical support information: "技术支持: 李老师 010-81290793, 18511186179 | 学员服务: 4006757650" and a "联系我们" (Contact Us) button.

1.2 注册

在暑期研修专题页右上角可以进行注册。

根据页面提示，填写手机号、验证码、姓名、身份证号、学校名称等完成注册。

请认真填写真实个人信息，涉及认定培训学时和打印学习证书。



暑期教师研修注册

手机号:

验证码:

密码:

真实姓名:

身份证号:

学校名称:
若未找到匹配学校, 点击填写学校名称

[已有账号, 立即登录](#)

注：1.填写学校信息时，若无法搜索到您的学校，请点击蓝字提示手动填写。

2.若显示手机号码已注册，忘记了登录密码，可点击登录页面的忘记密码，输入手机号+验证码，重置密码后使用新密码再登录。

1.3 登录

注册完成后，下次访问职业教育暑期研修专题页学习时可使用注册时填写的手机号与密码或使用手机验证码进行登录。

如果已通过手机号注册过职业教育教师能力提升中心，请点击下方红字提示进行登录。



暑期教师研修登录

[密码登录](#) [手机验证码登录](#)

手机号:

密码: [忘记密码](#)

[登录](#)

[还没有账号? 立即注册](#)

如果您有平台账号, [请点击这里进行登录](#)

第二章 研修学习

2.1 研修时间

暑期研修时间为 2022 年 7 月 20 日至 8 月 31 日，教师需在此时间段内，进行在线学习，在这之后将无法继续学习。

2.2 研修内容

2022 年暑期教师研修共有 8 门课，每门课有若干学习资源，除了第一门课《深入学习贯彻习近平总书记关于教育的重要论述》为必修，其余均为选学资源，教师可根据需要从各门课程中选择资源进行学习。

2.3 研修课程

第一步：教师登录后可以在专题首页看到所有课程及学习进度，点击课程名称进入课程页面。



教师能力提升中心

2022年
“暑期教师研修”专题

学习指南

退出
您好
总进度：已学习 1.1 / 认定 1学时

深入学习贯彻习近平总书记关于教育的重要论述

本课程为必修内容，引导广大教师深刻领会“两个确立”的决定性意义，增强“四个意识”、坚定“四个自信”、做到“两个维护”，胸怀国之大者，牢记为党育人、为国育才。

主讲人：杨晓慧

2个资源

学习进度
已学习 0 / 认定 0学时

师德典型引领

本课程旨在引导广大教师学习优秀教师先进事迹，发挥先进典型的示范引领作用，引导教师学模范、做模范。

专题片

12个资源

学习进度
已学习 1.1 / 认定 1学时

第三章 证书认证

3.1 学时认定

完成本次暑期教师专题研修，最高可获 10 学时。

其中，第一门《深入学习贯彻习近平总书记关于教育的重要论述》为必修课，全部学完后可认定 1 学时。

第二至第七门课程可认定学时上限为 1 学时（在该门课程内完成若干内容、累计不少于 45 分钟的学习后可获得）。最后一门（第八门）课程可认定学时上限为 3 学时（在相应课程内完成若干内容、累计不少于 135 分钟的学习后可获得）。

学时累积到达上限后，您可继续学习，平台将持续为您记录学习时长。

3.2 结业证书

本次暑期研修完成学习后，提供电子证书，电子学习证书用于培训学时证明，平台将在 8 月 31 日后，开放电子证书查询及查看入口。

电子学习证书获得必须条件：获得 10 学时。

教师持电子学习证书，由学校和地方教育行政部门将所获学时按当地规定计入教师 5 年 360 培训学时。